



**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

№ 16-1/144emb

*Enclosure:
as stated,
on 1 p.*

The Secretariat of the Conference on Interaction and Confidence Building Measures in Asia (CICA) presents its compliments to the Embassies of the CICA Member States in Ankara, Beijing, Moscow and Nur-Sultan and has the honour to convey the enclosed Concept Paper with regard to Seminar «Exchange of Best Practices and Cooperation in the Education Sphere During the Pandemic», which will be organised by the Republic of Kazakhstan in Quarter 2, 2021 within CICA's Action Plan for Implementation of Confidence Building Measures in 2021.

The Secretariat avails itself of this opportunity to renew to the Embassies of the CICA Member States the assurances of its highest consideration.

Nur-Sultan, 18 March 2021



EMBASSIES OF CICA MEMBER STATES

Ankara, Beijing, Moscow, Nur-Sultan



**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

№ 16-1/144emb

*Приложение:
упомянутое,
на 1 л.*

Секретариат Совещания по взаимодействию и мерам доверия в Азии (СВМДА) свидетельствует свое уважение посольствам государств-членов СВМДА в Анкаре, Москве, Нур-Султане, Пекине и имеет честь препроводить прилагаемую концепцию по проведению семинара «Обмен опытом и сотрудничество в сфере образования в условиях пандемии», который будет проводиться Республикой Казахстан во втором квартале 2021 года в рамках Плана СВМДА по реализации мер доверия на 2021 год.

Секретариат пользуется случаем, чтобы возобновить посольствам государств-членов СВМДА уверения в своем высоком уважении.

город Нур-Султан, 18 март 2021 года



ПОСОЛЬСТВА ГОСУДАРСТВ-ЧЛЕНОВ СВМДА

города Анкара, Москва, Нур-Султан, Пекин

**Concept Paper on CICA's Seminar for the subject:
"Exchange of Best Practices and Cooperation in the Education Sphere
During the Pandemic"**

Introduction

As a result of the pandemic, the education sphere has globally been scrutinized to a great extent. The educational institutions' working conditions have changed dramatically. The suspension of traditional offline learning caused the delayed direct and indirect negative impacts. In this aspect, it is essential to enhance cooperation among the CICA Member States with a view to discuss potential joint efforts in responding to the new challenges in the education sphere and providing an adequate response in times of the pandemic.

Subject: "Transformation of education systems in times of the pandemic: CICA Member States' cooperation".

Dates: Quarter 2, 2021.

Objectives: contribute to the efficient regional cooperation between the CICA Member States in the sphere of education, establish contacts with educational institutions.

Expected outcomes: exchange of best practices, creation of maximum favourable conditions for the development of the education processes.

Items to be discussed:

- 1) The CICA Member States' measures implemented to respond to the new challenges in the education sphere in times of the pandemic;
- 2) Adaptation of education programs to the new conditions;
- 3) The CICA Member States' prospects of cooperation, including joint events and activities, in the education sphere.

Format: online.

Participants: representatives from state bodies, organisations, educational institutions of the CICA Member States.

Working languages: English, Russian.

Концепция проведения Семинара СВМДА на тему: «Обмен опытом и сотрудничество в сфере образования в условиях пандемии»

Введение

В условиях пандемии коронавируса сфера образования во многих странах подверглась «глобальной проверке на прочность». Кардинально изменились условия работы учебных заведений. Приостановление обучения в традиционном формате имело прямые и отсроченные негативные последствия. В этой связи важным представляется налаживание сотрудничества государств-членов СВМДА в целях обсуждения возможных совместных мер противодействия новым вызовам в сфере образования и адекватного реагирования в условиях пандемии.

Тема: «Трансформация образования в условиях пандемии: сотрудничество стран СВМДА».

Сроки проведения: 2 квартал 2021 г.

Цели мероприятия: содействие эффективному региональному сотрудничеству между государствами-членами СВМДА в области образования, установления контактов с образовательными институтами.

Ожидаемые результаты от мероприятия: обмен опытом, создание максимально благоприятных условий для развития и реализации процесса обучения.

Планируемы вопросы для обсуждения:

- 1) Принимаемые государствами-членами СВМДА меры реагирования на новые вызовы в сфере образования в условиях пандемии;
- 2) Адаптация программ образования к новым условиям;
- 3) Перспективы сотрудничества стран СВМДА и проведение совместных мероприятий в сфере образования.

Формат проведения мероприятия: онлайн.

Участники: представители госорганов, организаций, учреждений в области образования государств-членов СВМДА.

Языки мероприятия: английский, русский.